

Еженедельник новостей МДС, 1-5 апреля

IBC Weekly News, April 1-5, 2019

1 апреля

«Демир Банк» при поддержке Программы торгового финансирования АБР провел [обучающий семинар](#) для своих сотрудников и клиентов. Представители МДС приняли участие в мероприятии.

2 апреля

Бизнес Кенеш рассмотрел проблемы и перспективы [предпринимательской деятельности в СЭЗ](#). МДС поддержал предложение по совершенствованию Закона «О свободных экономических зонах в КР».

3 апреля

По инициативе МДС в секретариате Инвестсовета при ПКР обсудили [вопросы экономико-статистического наблюдения за доминантами](#) на отраслевых рынках. Минэкономики рекомендовано рассмотреть создание согласительной комиссии по этому вопросу.

4 апреля

Состояние и перспективы развития торгово-экономических [отношений между Украиной и Кыргызстаном](#) обсудили исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и **Посол Украины в КР Валерий Жовтенко**.

Как рекомендации по **развитию туристической отрасли Кыргызстана**, разработанные бизнесом, исполняются соответствующими госорганами? Этот вопрос рассмотрели участники [заседания комитета МДС по туризму](#).

По инициативе МДС в секретариате Инвестсовета при ПКР представители недропользователей и госорганов [обсудили вопросы пересмотра ставок](#) плат за загрязнение окружающей среды и за возмещение сельхозпотерь.

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков рассказал **студентам Академии ОБСЕ** о реформировании регулирования в КР, в частности, о проекте ОБСЕ по системному анализу регулирования ([CAP](#)), в котором МДС принимал участие.

5 апреля

На встрече руководства МДС с представителями **полиграфической отрасли**

April 1

Demir Bank, with the support of the ADB Trade Finance Program, held a **training seminar** for its employees as well as for existing and potential customers. IBC representatives attended the event.

April 2

The **Business Development and Entrepreneurship Council** under the Parliament Speaker discussed problems and prospects of [entrepreneurial activity in FEZs](#). IBC supported the proposal to improve the Law on FEZs.

April 3

At the IBC initiative, issues of [economic and statistical monitoring of dominants](#) in the industry markets were discussed **at the Investment Council Secretariat**. The participants recommended the Economy Ministry to consider the possibility of creating a conciliation commission on this issue.

April 4

IBC Executive Director Askar Sydykov and **Ambassador of Ukraine** to the Kyrgyz Republic Valery Zhovtenko discussed development prospects of trade and economic [relations between Ukraine and Kyrgyzstan](#).

How do the relevant government agencies implement the business recommendations for Kyrgyzstan's tourism industry development? How to strengthen the feedback with these state bodies? These issues were discussed at the [IBC Tourism Committee meeting](#).

On the IBC initiative, **subsoil users and relevant government agencies** [discussed the revision of rates](#) of pollution charges and compensation rates for agricultural losses at the Investment Council Secretariat.

IBC Executive Director Askar Sydykov gave a guest lecture to the **OSCE Academy students** on regulatory reform in Kyrgyzstan. He told about the OSCE project on Systematic Regulatory Review ([SRR](#)), in which the IBC participated.

April 5

At the meeting with **representatives of the printing industry**, [restriction of competition](#) in the market (issue of special state forms) were discussed. IBC will develop an action plan to

рассмотрены вопросы, связанные с [ограничением конкуренции на рынке](#) по выпуску государственных бланков.

Посольство Великобритании провело прием по случаю завершения миссии в КР Посла Ее Величества **Робина Орд-Смита**.

МРГ при МЭ [обсудила предложения](#), поступившие от государственных органов и бизнес-ассоциаций по **проблемам частного сектора, мешающим росту и созданию новых предприятий**. Рассмотрены пути решения озвученных проблем.

Представитель МДС принял участие в **семинаре, проведенном Минобразования и науки КР** в сотрудничестве с Европейским фондом образования по [Туринскому процессу](#).

resolve pressing issues of the industry.

The British Embassy in Bishkek held a farewell reception for Her Majesty's **Ambassador Robin Ord-Smith**, MVO at the Hyatt Regency Bishkek.

The Interdepartmental [working group](#) under the Economy Ministry discussed proposals received from government agencies and business associations **on private sector issues that impede growth and the creation of new enterprises**. Ways to solve the voiced problems considered.

IBC representative attended a **seminar held by the Ministry of Education and Science** of the Kyrgyz Republic in cooperation with the European Foundation for Education on [the Torino Process](#).

Объявления

25 апреля состоится **Ежегодное общее собрание членов МДС**. Место проведения: Hyatt Regency Bishkek. Начало в 18.00. Регистрация по email: corporate@ibc.kg

Наблюдательный совет Бизнес-омбудсмена Кыргызской Республики объявляет [конкурс по отбору кандидатов](#) на должность **Бизнес-омбудсмена** в КР.

25 апреля Посольство США в КР проведет [семинар по содействию бизнесу «Подготовка к глобальному партнерству»](#).. Место проведения: Хаятт Ридженси Бишкек. Начало в 9.00.

Announcements

On April 25, the IBC Annual General Meeting of members will be held. Venue: Hyatt Regency Bishkek. Beginning at 6pm. Registration by email: corporate@ibc.kg

The Supervisory Board of the Business Ombudsman of the Kyrgyz Republic announces [a competition to select candidates](#) for the position of **Business Ombudsman in the Kyrgyz Republic**.

On April 25, the U.S. Embassy will hold a [Business Facilitation Seminar](#) “**Preparing for Global Partnerships**”. Venue: Hyatt Regency Bishkek. Beginning at 9am.

Встреча с членами МДС

Исполнительный директор МДС и **Танвир Афтаб**, председатель наблюдательного совета [ОсОО «Кант ТШП»](#), обсудили состояние рынка стройматериалов, планы по расширению деятельности предприятия, а также вопросы, связанные с единым рынком ЕАЭС.

Meeting with IBC members

IBC Executive Director and **Tanvir Aftab**, Chairman of the Supervisory Board of [Kant TSP LLC](#), discussed the situation in the construction materials market, plans for expanding the company's activities, as well as issues related to the single EEU market.

Новые члены МДС

Рады сообщить, что к МДС [присоединилась еще одна компания](#) — ОсОО [«ИКО Машины»](#) — официальный дистрибьютор в КР надежного и качественного оборудования Komatsu и Manitou для горнодобывающей, строительной,

New IBC members

We are glad to announce that **IKO Machinery LLC** [has joined our association](#). **IKO Machinery LLC** is an official distributor of reliable and high-quality **Komatsu** and **Manitou** equipment for mining, construction, oil & gas, road construction, utility and

нефтегазовой, дорожной, коммунальной и других отраслей.

other industries in Kyrgyz Republic.

Правовой обзор

Law review

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР.

IBC has compiled a [weekly review](#) of the most important changes in Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Weekly media digest

Представляем еженедельный [дайджест СМИ](#) по экономике, бизнесу и инвестициям.

IBC presents you a weekly [media digest](#) on economy, business and investment.

События на 8-12 апреля

Events for April 8-12

8 апреля
В Министерстве экономики состоится встреча делегации Евразийской экономической комиссии (ЕЭК) с бизнес-сообществом КР.

8 April
A meeting of the Eurasian Economic Commission delegation with the business community of Kyrgyzstan.

9 апреля
Мероприятие, посвященное 20-летию ОБСЕ. Исполнительный директор МДС также примет участие во встрече с действующим председателем ОБСЕ, министром иностранных и европейских дел Словацкой Республики Мирославом Лайчаком.

9 April
Event dedicated to the 20th anniversary of the OSCE. IBC Executive Director will also take part in a High Level meeting with OSCE Chairperson-in-Office, Minister of Foreign and European Affairs of the Slovak Republic, Miroslav Lajčák.

10 апреля
Заседание Комитета МДС по финансовому рынку.

10 April
Meeting of the IBC Financial Market Committee.

11 апреля
Видеоконференция на площадке ЕЭК, посвященная торгово-экономическому сотрудничеству ЕАЭС с Египтом, с участием деловых кругов ЕАЭС.

11 April
EEC video conference on trade and economic cooperation between the EEU and Egypt will be held with the participation of the EEU business community.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.